
 
Julkisen taiteen periaatteen päivitettävät ohjeistukset 
 
Elämänlaatulautakunta 23.03.2023 § 92  
  
 
 
Valmistelija Kansalaisopiston rehtori Pia-Maria Ahonen 

 
Julkisen taiteen työryhmän kokous järjestettiin 13.10.2022. Työryhmä 
kokoontui ensimmäisen kerran uudella kokoonpanolla valtuustokauden 
aloittamisen jälkeen. Kokouksessa todettiin, että useista 
henkilövaihdoksista johtuen myös näkemykset aiemmista julkisen taiteen 
periaatteita koskevista linjauksista ovat muuttuneet. Kokouksessa nousi 
esille tarve tarkentaa ja päivittää aiemmin tehtyjä linjauksia koskien julkisen 
taiteen toteuttamisen periaatteita kunnassa. 
 
Julkisen taiteen periaatteen ohjeistuksia on käsitelty ja päivitetty 
elämänlaatulautakunnan kokouksessa 10.2.2021 § 4, teknisen 
lautakunnan kokouksessa 6.5.2021 § 44 sekä elämänlaatulautakunnan 
kokouksessa 3.6.2021 § 41. Ote pöytäkirjasta on kokouksen 
oheismateriaalina. 
 
Kokouksessa todettiin, että kaupungin eri yksiköiden osaamista tulisi 
hyödyntää mahdollisimman laajasti ympäristön viihtyvyyden lisäämiseksi. 
Julkisen taiteen koettiin ansaitsevan enemmän näkyvyyttä 
kaupunkiympäristössä. Ehdotettiin, että julkisen taiteen työryhmän 
jäseneksi kutsuttaisiin kaupunginpuutarhuri, koska hänellä on 
asiantuntemusta ja ymmärrystä mm. kaupungin viheralueiden 
hyödyntämisen mahdollisuuksista. 
 
0,5%: osuus kustannuksista todettiin käytännössä riittämättömäksi 
kattamaan tarvittavia kustannuksia julkisen taiteen teoksen toteuttamiseen, 
mikäli on tarkoitus tilata taiteilijalta kohteeseen suunniteltu ja toteutettu 
teos. Esimerkiksi 200 000€:n kokonaiskustannuksista 0,5%:n osuus on 
1000€. 
Työryhmä kokoontuu taideteoksen hankintaprosessia varten, mikäli hanke, 
jossa julkista taidetta toteutetaan ylittää 200 000€. Prosessin kulku tulisi 
kuitenkin suhteuttaa hankkeen laajuuteen, jonka harkinnasta ryhmän tulisi 
voida vastata.Työryhmä kokee myös tarpeelliseksi kokoontua 
säännöllisesti yhteisen suunnittelun äärelle, jotta sen toiminta olisi 
vaikuttavampaa ja ennakoivampaa. 
 
Julkisen taiteen työryhmä esittää elämänlaatulautakunnalle ja edelleen 
tekniselle lautakunnalle seuraavia asioita: 
1. Rakennettu ympäristö huomioitaisiin osana julkisen taiteen 
prosenttiperiaatetta. 
2. Kaupunginpuutarhuri nimetään jäseneksi julkisen taiteen työryhmään. 
3. 0,5%:n osuus korotettaisiin 1%:n osuuteen kokonaiskustannuksista 
sijoitettavaksi julkiseen taiteeseen. 
 

Esittelijä Liikuntapäällikkö Roope Marski 
 

Päätösehdotus Elämänlaatulautakunta esittää tekniselle lautakunnalle seuraavia asioita: 
1. Rakennettu ympäristö huomioidaan osana julkisen taiteen 
prosenttiperiaatetta. 
2. Kaupunginpuutarhuri nimetään jäseneksi julkisen taiteen työryhmään. 
3. 0,5%:n osuus korotettaisiin 1%:n osuuteen kokonaiskustannuksista 
sijoitettavaksi julkiseen taiteeseen. 



 
Päätös Elämänlaatulautakunta hyväksyi päätösehdotuksen kohdat 1 ja 2 

ehdotuksen mukaisesti.  
 
Kohtaan 3 elämänlaatulautakunta esitti yhteisellä päätöksellä, että 0,5%:n 
osuus korotettaisiin 1,5% osuuteen rakennus- ja korjaushankkeen 
kokonaiskustannuksista sijoitettavaksi julkiseen taiteeseen.  
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Henna Kaukoniemi poistui kokouksesta asian 
käsittelyn aikana klo 19.30.   
 
- - - - - - - - - - - - - - - 

 
 
Tekninen lautakunta 27.04.2023 § 53  
  
 
 
Valmistelija Tekninen johtaja Matti Vesava 
 

Elämänlaatulautakunta on esittänyt tekniselle lautakunnalle 23.3.2023 
pitämässään kokouksessa, että lautakunta käsittelisi heidän esittämänsä 
julkiseen taiteeseen liittyvät seuraavat asiat: 
 
1) rakennettu ympäristö huomioidaan osana julkisen taiteen 

prosenttiperiaatetta. 
2) kaupunginpuutarhuri nimettäisiin julkisen taiteen työryhmään 
3) rakennus- ja korjaushankkeiden kokonaiskustannuksista 1,5 % 

varattaisiin julkiseen taiteeseen. 
 
Tekninen johtaja on keskustellut kaupunginpuutarhurin kanssa hänen 
nimeämisestään julkisen taiteen työryhmään ja kaupunginpuutarhuri on 
antanut suostumuksensa. 
 

Esittelijä Tekninen johtaja Matti Vesava 
 

Päätösehdotus Tekninen lautakunta päättää: 
1) että rakennettu ympäristö huomioidaan osana julkisen taiteen 
prosenttiperiaatetta tekniselle lautakunnalle kuuluvissa kohteissa 
2) nimetä kaupunginpuutarhurin julkisen taiteen työryhmään 
3) että kaupungin sellaisissa rakennus- ja korjaushankkeissa, joissa se on 
toteutettavissa, hankkeiden kokonaiskustannuksista 1,5 % varattaisiin 
julkiseen taiteeseen. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin. 
 
 - - - - - - - - - - - - - - - 
 
Kaupunginhallitus 23.10.2023 § 225    
148/12.03.00/2023    
 
 
Valmistelija talous- ja hallintojohtaja  

 
Kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 10.6.2019 § 32 päättänyt, että 
kaupungin talonrakennusinvestoinneisssa ja -peruskorjauksissa otetaan 
käyttöön taiteen prosenttiperiaat siten, että hankkeiden 
investointimäärärasta 0,5 %, kuitenkin enintään 25.000 euroa, käytetään 
kohteen taidehankintoihin. Taidehankinnat huomioidaan 



rakenneushankkeiden suunnitteluvaiheessa hankekohtaisesti. 
Elämänlaatulautakunta on 2.10.2021 § 4 päättänyt taidehankintojen 
ohjeistuksesta. 
 
Rakennuskustannusten merkittävän kohoamisen vuoksi julkiseen 
taiteeseen osoitettava määräraha 1,5 %:n tasossa muodostuu erittäin 
suureksi. Julkisen taiteen huomioimisesta rakennus- ja korjaushankkeissa 
on myös käyty keskustelua kehyskuntien keskuudessa ja usealla kunnalla 
ei kyseistä periaatepäätöstä ole lainkaan olemassa tai jos on, niin taso on 
0,5 %:a tai harkintaa tehdään hankekohtaisesti. 
 
Julkisen taiteen huomioiminen tulee tehdä siten, että määräraha otetaan 
mukaan ao. talonrakennus- tai peruskorjaushankkeen 
kokonaiskustannusarvioon, josta tekninen lautakunta vastaa. 

 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Juha Kuusisto 

 
Päätösehdotus Kaupunginhallitus esittää, että valtuusto päivittää Oriveden kaupungin 

julkisen taiteen periaatetta siten, että tulevissa 
talonrakennusinvestoinneissa ja -peruskorjauksissa hankkeiden 
investointimäärärahasta käytetään kohteen taidehankintoihin 1,0 %, 
kuitenkin enintään 25.000 euroa. Taidehankinnat huomioidaan jo 
rakennushankkeiden suunnitteluvaiheessa hankekohtaisesti erikseen 
sovittavalla tavalla. 
 

Käsittely Keskustelun aikana kaupunginhallituksen jäsen Ilkka Hjerppe teki 
päätösehdotuksesta poikkeavan esityksen, että investointimäärärahasta 
käytetään kohteen taidehankintoihin 1,5%, kuitenkin enintään 25.000 
euroa. Kaupunginhallituksen varajäsen Reijo Kahelin kannatti esitystä. 
 
Myös kaupunginhallituksen jäsen Timo Raita-aho teki päätösehdotuksesta 
poikkeavan esityksen, että investointimäärärahasta käytetään kohteen 
taidehankintoihin 0,5%, kuitenkin enintään 25.000 euroa, kuten 
kaupunginvaltuusto on kokouksessaan 10.6.2019 § 32 päättänyt. 
Kaupunginhallituksen varajäsen Jari Latomäki kannatti esitystä. 
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi, että koska on tehty kaksi 
kannatettua kaupunginjohtajan päätösehdotuksesta poikkeavaa esitystä, 
asiasta oli suoritettava äänestys. 

 
Puheenjohtajan esityksestä äänestystavaksi hyväksyttiin 
nimenhuutoäänestys ja äänestysjärjestyksestä seuraavaa:  
 
Ensin asetetaan vastakkain Ilkka Hjerppen muutosesitys, jota Reijo 
Kahelin kannatti ja Timo Raita-ahon muutosesitys, jota Jari Latomäki 
kannatti. Näistä muutosesityksistä voittanut esitys asetetaan sitten 
kaupunginjohtajan pohjaehdotusta vastaan. 

 
1.äänestys: 
 
”Ne jäsenet, jotka ovat Ilkka Hjerppen esityksen kannalla äänestävät JAA; 
ne jäsenet, jotka ovat Timo Raita-ahon esityksen kannalla, äänestävät EI”. 
 
Äänestyksessä Ilkka Hjerppen esitystä kannattivat Ilkka Hjerppe, Reijo 
Kahelin, Anna Manner ja Henna Sistonen. Timo Raita-ahon esitystä 
kannattivat Timo Raita-aho, Jari Latomäki, Touko Sikala, Maija Ylistalo ja 
Jussi Viljanen.  
 



Puheenjohtaja totesi, että Timo Raita-ahon esitys on voittanut äänestyksen 
äänin 5-4. 
 
Seuraavaksi asetettiin vastakkain kaupunginjohtajan pohjaehdotus ja Timo 
Raita-ahon tekemä muutosesitys. 
 
2.äänestys: 
 
”Ne jäsenet, jotka ovat kaupunginjohtajan pohjaehdotuksen kannalla 
äänestävät JAA; ne jäsenet, jotka ovat Timo Raita-ahon esityksen 
kannalla, äänestävät EI”. 
 
Äänestyksessä kaupunginjohtajan päätösehdotusta kannattivat Ilkka 
Hjerppe, Reijo Kahelin, Anna Manner ja Henna Sistonen. Timo Raita-ahon 
esitystä kannattivat  Timo Raita-aho, Jari Latomäki, Touko Sikala, Maija 
Ylistalo ja Jussi Viljanen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että Timo Raita-ahon muutosesitys on voittanut 
äänestyksen äänin 5-4. 

 
 

Päätös Kaupunginhallitus esittää valtuustolle, että kaupunginvaltuuston 10.6.2019 
§ 32 tekemän päätöksen mukaisesti tulevissa 
talonrakennusinvestoinneissa ja -peruskorjauksissa hankkeiden 
investointimäärärahasta käytetään kohteen taidehankintoihin 0,5 %, 
kuitenkin enintään 25.000 euroa. Taidehankinnat huomioidaan jo 
rakennushankkeiden suunnitteluvaiheessa hankekohtaisesti erikseen 
sovittavalla tavalla. 

  
 - - - - - - - - - - - - - - - 


